
1 
 

 

 

Αθήνα,   13/03/2025 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό  

Εθνικής Άμυνας 

 

Θέμα: Αδιαφανείς και μη νόμιμες διαδικασίες στις  προμήθειες 
Υγειονομικού Υλικού  στο 401 ΓΣΝΑ  

Σύμφωνα με πρόσφατα δημοσιεύματα, το πόρισμα της Ειδικής Οικονομικής 
Επιθεώρησης (ΕΟΕ) για το 401 Γενικό Στρατιωτικό Νοσοκομείο Αθηνών (401 
ΓΣΝΑ) αποκάλυψε σοβαρές παραβάσεις στη διαχείριση των προμηθειών κατά 
την περίοδο 2022-2024. Οι παραβάσεις περιλαμβάνουν αδιαφανείς 
διαδικασίες, υπερκοστολογήσεις, παράνομες προμήθειες και χρήση ιδιωτικού 
λογισμικού χωρίς την έγκριση του νοσοκομείου. Παρά τη σοβαρότητα των 
ευρημάτων, τα εμπλεκόμενα πρόσωπα και οι πρακτικές, φέρονται να μην έχουν 
ελεγχθεί, ενώ οι παράτυπες πρακτικές συνεχίζονται. 

Το πόρισμα της ΕΟΕ, που δημοσιεύθηκε τον Δεκέμβριο του 2024, εντόπισε 
παρατυπίες σε τέσσερα τμήματα του νοσοκομείου, εκ των οποίων τα δύο, το 
Καρδιοχειρουργικό και το Αιμοδυναμικό, παρουσίασαν τα σοβαρότερα 
προβλήματα. Οι διαδικασίες προμηθειών σε αυτά τα τμήματα γίνονταν με 
απευθείας αναθέσεις, χωρίς διαγωνιστικές διαδικασίες, γεγονός που οδήγησε 
σε σημαντικές ληξιπρόθεσμες οφειλές, δημιουργώντας κίνδυνο διακοπής 
παροχής υλικών στο Νοσοκομείο από τις εταιρίες, με ό,τι αυτό συνεπάγεται για 
την απρόσκοπτη λειτουργία τους. 

Επιπλέον, διαπιστώθηκε χρήση μη εγκεκριμένου λογισμικού από ιδιωτική 
εταιρεία, το οποίο λειτουργούσε από εμπλεκόμενο προσωπικό εκτός του 
ελέγχου του νοσοκομείου, με αποτέλεσμα την παραβίαση των κανονισμών 
λειτουργίας και την έκθεση προσωπικών δεδομένων ασθενών. Παρά τη 
βαρύτητα αυτών των αποκαλύψεων, δεν έχουν ασκηθεί πειθαρχικές ή ποινικές 
διώξεις εναντίον των υπευθύνων, ενώ οι εμπλεκόμενοι, σύμφωνα με 
καταγγελίες, συνεχίζουν να κατέχουν θέσεις ευθύνης στο νοσοκομείο. 

Σύμφωνα με το δημοσίευμα, το θέμα έχει τεθεί υπόψη της στρατιωτικής 
δικαιοσύνης, χωρίς μέχρι τώρα να είναι γνωστό αν έχει εκκινηθεί κάποια 
διαδικασία και σε ποιο στάδιο βρίσκεται η διερεύνηση των καταγγελιών. Η 
όποια καθυστέρηση στις προβλεπόμενες διαδικασίες, δημιουργεί εύλογες 
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ανησυχίες για το εάν υπάρχει αποτελεσματικός μηχανισμός ελέγχου και 
λογοδοσίας εντός του συστήματος των Ενόπλων Δυνάμεων. Παράλληλα, 
εγείρονται σοβαρά ερωτήματα σχετικά με την προστασία των προσωπικών 
δεδομένων των ασθενών, καθώς η χρήση μη εγκεκριμένου λογισμικού 
υπονομεύει την ασφάλεια των δεδομένων και τη νομιμότητα των διαδικασιών. 

Επειδή οι αποκαλύψεις του πορίσματος της ΕΟΕ είναι εξαιρετικά σοβαρές και 
εγείρουν ζητήματα κακοδιαχείρισης και παραβίασης της νομοθεσίας, περί 
προμηθειών ιατροφαρμακευτικού υλικού των Στρατιωτικών Νοσοκομείων αλλά 
και διασφάλισης του ιατρικού απορρήτου ασθενών.  

Επειδή η συνέχιση των παράτυπων πρακτικών χωρίς την άσκηση 
πειθαρχικών ή ποινικών διώξεων πλήττει τη διαφάνεια και το κύρος των 
Ενόπλων Δυνάμεων, 

Επειδή τα πορίσματα των οικονομικών ελέγχων των οργάνων του ΥΠΕΘΑ, για 
κακοδιαχείρηση δημόσιου χρήματος, θα πρέπει να εξετάζονται άμεσα από τη 
στρατιωτική δικαιοσύνη, διαφορετικά δημιουργείται αίσθημα ατιμωρησίας κ 
υπονόμευσης του δημόσιου συμφέροντος, 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Ποια άμεσα μέτρα προτίθεται να λάβει το Υπουργείο Εθνικής Άμυνας για την 
παύση των παράτυπων διαδικασιών προμηθειών στο 401 ΓΣΝΑ και τη 
διασφάλιση της διαφάνειας; 

2. Έχουν αναζητηθεί πειθαρχικές ή ποινικές ευθύνες από τη στρατιωτική 
δικαιοσύνη για τις παραβάσεις που διαπιστώθηκαν στο πόρισμα της ΕΟΕ; 

3. Ποια μέτρα θα ληφθούν για την προστασία των προσωπικών δεδομένων των 
ασθενών και τον τερματισμό της χρήσης μη εγκεκριμένου λογισμικού στο 
νοσοκομείο; 

4. Ποια είναι τα συνολικά ποσά που έχουν δαπανηθεί για προμήθειες στο 401 
ΓΣΝΑ, εκτός των προβλεπόμενων νομίμων διαδικασιών, κατά την τελευταία 
τριετία και ποιο ποσοστό αυτών αφορά απευθείας αναθέσεις 

5. Ποιο είναι το ύψος των ληξιπρόθεσμων οφελών ειδικά του 401 ΓΣΝΑ αλλά 
και των άλλων δυο Στρατιωτικών Νοσοκομείων, ΝΝΑ και 251 ΓΝΑ,  και με ποιο 
τρόπο θα καλυφθούν ώστε αυτά να συνεχίζουν να λειτουργούν απρόσκοπτα 
και να παρέχουν άμεσα και ασφαλή  περίθαλψη την λειτουργία  στα στελέχη 
των Ε.Δ.  

Ο ερωτών βουλευτής 
 
 

Αποστολάκης Ευάγγελος 
 
 
 




